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REFERAT 
 
Møde i Boligudvalget 
Mandag den 2. december 2024 kl. 13.00 – 15.00 
Medlemmer: 
Lone Skov Valentin Al Awssi (formand), Elin Johansson (næstformand), Annette Thernøe, Arne 
Bjørn Nielsen, Jette Ruth Nielsen, Eleonora Lewandowski, Hanne Simonsen, Jesper Balle, Kirsten 
Nissen, Merete Råschou og Peder Blom. 
Afbud: Elin Johansson, Peder Blom. 

 
 
1. Valg af dirigent  
Annette blev valgt som dirigent. 
 
2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af punkt 5.a. 
 
3. Godkendelse af referat  
Referatet blev godkendt. 
 
4. Orientering fra det politiske udvalg 
Udvalget drøfter eventuelle relevante sager fra det seneste møde i de politiske 
udvalg. 
Ved Lone Skov Al Awssi og Elin Johansson 
 
Teknik- og Miljøudvalget referat af mødet den 4. november og 18.november: 
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-
%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-04112024/referat 
 
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-
%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-18112024/referat 
 
Sundhed- og Omsorgsudvalget referat af mødet den 14. november 2024: 
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Sundheds-
%20og%20Omsorgsudvalget/m%C3%B8de-14112024/referat 
 
Økonomiudvalget referat af mødet den 19. november 2024: 
https://www.kk.dk/dagsordener-og-
referater/%C3%98konomiudvalget/m%C3%B8de-19112024/referat/punkt-10 
 
 
Udvalget tog orienteringen til efterretning, herunder særligt status ift. 
plejehjemssituationen. 
 

 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-04112024/referat
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-04112024/referat
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-18112024/referat
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-18112024/referat
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Sundheds-%20og%20Omsorgsudvalget/m%C3%B8de-14112024/referat
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Sundheds-%20og%20Omsorgsudvalget/m%C3%B8de-14112024/referat
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/%C3%98konomiudvalget/m%C3%B8de-19112024/referat/punkt-10
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/%C3%98konomiudvalget/m%C3%B8de-19112024/referat/punkt-10
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5. Ældrerådets forslag til BR 
Ældrerådets mærkesag behandles i Borgerrepræsentationen den 28. 
november. 
Udvalget drøfter hvordan fremstillingen forløb.  
Mødet kan ses på tv fra Borgerrepræsentationen.  
Det skulle kunne findes via dette link: 
https://www.kk.dk/politik/borgerrepraesentationen/moeder-i-
borgerrepraesentationen/se-tv-fra-moederne-i-borgerrepraesentationen 

 
Dagsorden til mødet i Borgerrepræsentationen: 
https://www.kk.dk/dagsordener-og-
referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-28112024/dagsorden 
 
Der fremgår følgende fra ovenstående.  
 
”I nærværende sag foreslår Ældrerådet i København, at der laves en analyse af 
behovet for boliger til ældre, samt at der udarbejdes en strategi for boliger til 
ældre. 
Økonomiforvaltningen foreslår, at der gennemføres relevante analyser, og at 
boliger til ældre på den baggrund kan indgå i kommuneplanen som en del af 
kommunens samlede boligpolitik ved den næste revision af planen”. 

 
Kirsten, Jesper og Lone var til stede i Borgerrepræsentationen, da forslaget blev 
vedtaget. Nu er Ældrerådets forslag officielt overgivet til politisk ansvar. Rådet vil 
nidkært følge det løbende arbejde, herunder frem mod Kommuneplan 2028. 
Videre tager vi erfaringen med ift. fremadrettet processer med forslag til 
Borgerrepræsentationen. 
 
5.A. 
Udvalget blev, i forlængelse på BR-forslaget, orienteret om følgende møder: 

- Møde i Teknik- og Miljøforvaltningen om byggefællesskaber. Borgmester 
Line Barfod udtrykte stor sympati for byggefællesskaberne, herunder de fire 
mulige årlige bofællesskaber for ældre.  

- Økonomiforvaltningen holdt møde med lokaludvalgene om 
befolkningsprognoser og arealbehov, herunder de forvaltningsspecifikke 
ønsker. 

- Ældresagen afholdt, samme dag som udvalgsmødet, møde om 
bofællesskaber, bl.a. med erfaringer fra fire seniorbofællesskabers 
etablering og drift. 

 
6. Principper for en ældrevenlig by og julehilsen til Per 
Vi har besluttet at sende en julehilsen med tak for godt samarbejde til leder af 
Boligsekretariatet i Sundhed- og Omsorgsforvaltningen Per Christensen, samt en 
foreløbig afrapportering af vores drøftelser om ”Principper for en ældrevenlig by”. 
Læs punkter i vedhæftede referat af mødet i november.  

https://www.kk.dk/politik/borgerrepraesentationen/moeder-i-borgerrepraesentationen/se-tv-fra-moederne-i-borgerrepraesentationen
https://www.kk.dk/politik/borgerrepraesentationen/moeder-i-borgerrepraesentationen/se-tv-fra-moederne-i-borgerrepraesentationen
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-28112024/dagsorden
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-28112024/dagsorden
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Udkast til en julehilsen til Per Christensen: 
 
Kære Per                 
  
Ældrerådets afgående Boligudvalg ønsker at takker dig for et godt 
samarbejde. 
Vi har værdsat vores møder, hvor du har bibragt os information og viden om 
de mange projekter og emner på boligområdet.  
Du har stillet op til vores 7-by møde med oplæg, rundvisning i De Gamles By og 
besøg på flere plejehjem samt meget andet.  
  
Vi har haft ”Ældrevenlig By” på dagsordenen i Boligudvalget. Vi medsender 
vores foreløbige notater og vil opfordre det kommende Ældreråds fagudvalg 
til at arbejde videre med emnet, som er både nødvendigt og spændende.  
Vi er klar over, at nogle af de emner som Boligudvalget har berørt, rækker ud 
over det kommunale politik område, men boligpolitik er vanskeligt at 
begrænse. 
  
Du ønskes en glædelig jul, et godt nytår og fortsat godt samarbejde med det 
nye Københavns Ældreråd. 
 
Venlig Hilsen Boligudvalget  

 
Udvalget godkendte udkast til julehilsen og den foreløbige afrapportering. 
Sekretariatet sender snarest ovenstående til Per Christensen. 
 
7. En sidste evaluering af arbejdet/samarbejdet i dette Boligudvalg. 

  Hvad har vi været glade for og er vi tilfredse med de opnåede resultater etc. ? 
  Med tak til alle for samarbejdet i udvalget.  

 
Udvalget havde en fælles drøftelse og fremhæver følgende: 

- Valget af tre mærkesager har været vigtigt for udvalgets arbejdsfokus og 
anbefales til det næste boligudvalg 

- Begrebsafklaring, få helt konkret styr på de forskellige typer af plejehjem, 
boligkategorier etc., det har stor betydning både i udvalgsarbejdet, at alle 
kender og taler indenfor ramme kategorier, men også i samarbejdet med 
eksterne personer, at vi er tydelige og kan tale kvalificeret ind i emnerne. 

- På ældrerådsmødet i november holdt repræsentanter for team boliger i 
Økonomiforvaltningen oplæg om Boligredegørelsen. De har i forlængelse 
deraf ønsket en videre drøftelse med Ældrerådet, hvilket det kommende 
udvalg med fordel kan følge op på. 

 
8. Eventuelt 
Kirsten har skrevet indlæg som svar på Line Barfods artikel i Politiken vedr. 
seniorbofællesskaber. 


